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Zápis  
 
1. Na Úvod – pan Hartman informoval o písemném vyžádání dokumentace k měření 

emisí souvisejicích s nově vybudovanými přepady kanalizace pro pořeby KŽP. 
V souvislosti s oznánámením se v rámci projednávání programu jednání rozvinula 
krátká diskuse, kde byl pan Hartman spolu s  komisí seznámen s rekonstrukcí 
kanalizačního přivaděče v ulici Hodkovská. Původní kanalizace byla  pro sídliště 
Rohožník, které se začalo stavět cca v roce 1975. Pan Švejnoha informoval, že bylo už 
v původním projektu počítáno s napojením staré části obce, ale nebyly finance. Pan 
Hartman namítal, že byla chyba, že rozšíření přivaděče probíhalo jako rekonstrukce, 
dle něho se jednalo o novou stavbu vzhledem k  narostlé kapacitě. Jako taková měla 
být v řádném stavebním řízení posouzena, nikoli stavěna na vyjímku. Výsledkem je  
podle pana Hartmana nevhodně zvolená konstrukce, která vede k tomu, že nárazově 
dochází k bezpečnostnímu přelivu a k rozlivu naředěných splašků do okolí. Ty zde 
pak zůstanou a postupně se vsákávají. V případě velkého deště splašky dokonce 
protékají ulicí Ćankovská, část vlný podemílá zpevněnou hranu koryta u mostu pod 
silnicí na Klánovice, dále zaplavuje koryto bahnem a vytváří v měliorační rýze laguny. 
Z meliorační rýhy v přírodní rezeraci vzniká smrdutá strouha.  Toto je konkrétně 
případ bezpečnostního přelivu v lese u  ulice Hodkovská ( poblíž Staroklánovické). 
Pan Hartman navrhuje prověřit imisní dopad a odběr vzorků z okolí a jejich následné 
otestování na přítomnost škodlivých látek vzhledem k tomu, že výtok je mimo jiné 
v blízkosti školy a míst, kde si ve družině v lese hrávají děti. 
Dále pan Hartman upozornil na fakt, že výtokový otvor bezpečnostního přelivu 
v tomto místě není příliš daleko od školy a má tak velký průměr, že do něho klidně 
mohou vejít zvědavé děti. Doporučuje prověřit možnost jeho zajištění.  
Paní Kozáková upozorňuje, že v případě osazení mříží, je zde nebezpečí zmenšení 
průtočnosti v případě zanesení mříže odpadem. Upozorňuje na nutnost provádět zde 
pravidelné čištění.  
Paní Kozáková dále předložila KŽP jako požadovaný materiál k měření množství 
emisí dokument, kde na základě havárie, ke které došlo na této odlehčovací komoře, 
byla vypracována zpráva „ Hydraulické posouzení realizované rekonstrukce 
kanalizace na ČOV v Újezdě nad Lesy včetně odlehčovacích komor“. Pan Hartman si 
toto prostuduje a na další schůzce komise budeme pokračovat v jednání.  
 
Paní Kozáková osloví provozovatele kanalizace a předběžně zjistí možnosti 
umístění ochranné mříže. 

 
2. Kontrola úkolů vč. diskuze k nim 

 ► přemostění přeložky 1/12 v místě cest ( prodloužení Oplanské a Ježovické) 
– splněno – v poslední dokumentaci je s tímto počítáno, pan Bureš upřesnil, že 
v případě cesty na Skalka se jedná o širší ekomost v místě biokoridoru, tedy vedle 
cesty. 
K přeložce sdělil pan starosta, že s její výstavbou není počítáno až do roku 2025, 
neboť není počítáno s dokončení vnějšího pražského okruhu na který silnice navazuje 
připojovací křižovatkou u Běchovic. 



Dále sdělil, že budeme usilovat ve spojení s ostatními okolními MČ i obcemi, aby se 
stavba realizovala dříve, postupem prací od Úval s napojením mezi Běchovicemi a 
Újezdem. 
Zároveň bylo sděleno, že je aktuálnější realizace rychlodráhy v její severní variantě ( 
okolo klánovického lesa). Tato trasa rozdělí „zelný klín“ jdoucí od Prahy až do masivu 
klánovického lesa. Tento jev je vnímán jako nežádoucí a mělo by se dát pozor, aby se 
zabránilo rozpadu několik desítek let urbanisticky zamýšleného „zeleného klínu“ od 
Klánovic k Vítkovu na dvě neprostupné části (pro pěší a rekreační cyklistiku). 

►dopis k oslovení pejskařů – připravil pan starosta, komise s dopisem 
souhlasí. Dopis bude doplněn vizitkou s kontakty na MP, OŽPD – pí Kozákovou, PK 
– tajemnici sl. Nejtkovou. Toto bude rozesláno paní Literouvou( účtárna) spolu se 
složenkou na zaplacení poplatků ze psů. Komise souhlasí. 
Paní Kozáková zajistí vytištění dopisů a vizitek. 
Pan starosta navrhl, že by mohla být uskutečněna přednáška pro pejskaře ( psí 
exkrementy a jejich úklid, chování a nemoci psů….., příp. i MP – pokuty???). Věc 
k dalšímu  zvážení  komise. 

► evidence cest –  připravena pracovní mapa 1:5000, zakresleny vodoteče a 
známé cesty, které jsou v KN vedeny jako cesty nebo je na KN o změnu využití 
pozemku zažádáno a několik lesních „cest“, o kterých víme, že jsou zpevněny a 
používány občany, když nejsou evidovány v KN jako cesty. Dále budou doplňovány 
stezky a pěšiny. 
Paní Kozáková zjistí jak cesty správně evidovat. 
Pan starosta navrhl, aby byla připravena mapka s pateřními cestami, které mají nebo 
by mohly mít návaznost na cesty na sousedních katastrech. Na to naváže pan starosta 
jednáním se sousedními starosty, aby došlo ke skutečnému navázání tras, přičemž 
rekreační trasy pak budou mít širší význam. 
 
Cílem je vytvoření návazného systému tras v místním i regionálním smyslu a využít 
ochrany těchto cest plynoucí z jejich evidence v rámci zákona ve správních řízeních, 
např stavebních, územních a dalších. 
 
Mapku s výstupy připraví pí Slabochová. 
 

►ulice Čentická v úseku mezi Polesnou a Staroklánovickou. Auta zde 
devastují okraj lesa. Dopisy a materiály do rady MČ připravila paní Kozáková, úkol 
splněn. 
Pan starosta sdělil, že bylo jednání se zástupci MHMP, které bude pokračovat 
jednáním s prohlídkou přímo na místě. Bude se jednat o intenzitě výchovné probírky a 
zároveň o možnostech ochrany okraje lesa. 
Je potřeba zjistit, jakou rozlohu má les na území k.ú. Újezd nad Lesy a jak je to 
na jiných MČ ( na těch, kde jsou také velké lesní plochy). Ověřit, zda je skutečně 
les na našem katastru největším lesním komplexem v hl.m.P. 

► reklamní tabule podél ulic Českobrodská – Starokolínská,  nejsou osazeny 
nelegálně?  Paní Kozáková nafotila  rekl.tabule a odeslala s dotazem na MHMP – 
čekáme na odpověď. 

►účast pana Bureše – pan Hartman splnil, pan Bureš se stane členem KŽP. 
 

3. Pan starosta  upozornil na nutnost novelizace vyhlášky 3/1991Sb. hl.m. Prahy. Dopis 
oslovující starosty okolních MČ s žádostí o spojení a podporu v úsilí o zajištění 
novelizace této vyhlášky vypraví pan starosta.  



Dopis připraví paní Kozáková. 
 

4. K evidenci cest : bylo by dobré zanést do evidence i oficiální cyklostezky a turistické 
trasy vedoucí přes naši MČ s tím, že bychom se pokusili zajistit návaznost na námi 
evidované cesty a pěšiny. Tuto evidenci by měla zajistit dopravní komise ( DK). 
Následně bychom pozvali pány Zouhara a Marka z DK do KŽP k projednání 
návazností. 

 
5. K dalšímu rozdělení úkolů :  pan Švejnoha a paní Kazdová spolu s paní 

Slabochovou budou dále doplňovat pracovní mapu cest a pěšin. 
Paní Kozáková zjistí u TSK možnost ozelenění pásu u komunikace Starokolínské u 
polyfunkčního domu – KŽP jednohlasně doporučila místo současné štěrkové výplně 
esteticky (a pro životní prostředí)  hodnotnější bezúdržbovou zeleň – festuca, apod… 
Pan Bureš bude dále pracovat na realizaci jižní rekreační cesty. 
 
 

6. 
Závěrem, po kontrole plnění úkolů, pan Hartman ve zbylém čase cca 10 minut vyzval 
členy komise k dokončení úvodního seznámení z minulé schůzky a shrnutí 
hlavních  priorit  a bodu, které vidí jako důležité, a rádi by je kromě již dosud 
zmíněných témat vnesli na pořad jednání komise. S tématy KŽP stručně seznámili pan 
Hod (lesík u stavebnin),  pan Švejnoha (zastávka) , paní Kosová (estetika a čistota 
veřejných prostranství, mobilní zeleň, celkový dojem, kterým obec působí na 
projíždějící)  a pan  Bureš (jižní cesta).  

 
 

6. Příští zasedání komise původně domluvené na 15.2. 2011 v 15:30 ( 45) 
se přesouvá na 15.2. 2011 na 15:00, kdy proběhne „Setkání KŽP RMČ 
Prahy 21 s občany a zástupci OOP MHMP“ – viz příloha.  
 
 
 
 

Zapsala Slabochová 


